
 

 

Suudi Arabistan-Türkiye İş Forumu 

17 Temmuz 2023, Cidde 

 

Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip Erdoğan, 

Suudi Arabistan Veliaht Prensi Sn. Muhammed Bin Selman, 

Ticaret Bakanımız Sn. Prof. Dr. Ömer Bolat,  

İş Konseyi Başkanımız Sn. Fatih Gürsoy, 

İş Dünyamızın Değerli Temsilcileri, 

 

Sizleri şahsım ve Dış Ekonomik İlişkiler Kurulu – DEİK adına Arap 

Yarımadasının en büyük ülkesi Suudi Arabistan’ın güzel şehri Cidde’de 

saygıyla selamlıyorum. 

Cumhurbaşkanımız Sayın Recep Tayyip Erdoğan’ın yoğun 

diplomasi trafiği gerçekleştireceği bu ayda, resmi ziyaretler kapsamında 

gerçekleştirilecek olan Körfez ülkeleri ziyaretlerinin ilk ayağı olan Suudi 

Arabistan’da Suudi dostlarımızla bir arada olmaktan büyük mutluluk 

duyuyorum.  

İki yüzden fazla iş insanımızla çıktığımız bu turda; müteahhitlik, dijital 

teknolojiler, enerji, turizm, sağlık, gıda, tarım, ulaşım, finans gibi 

sektörlerde milyarlarca dolarlık iş birliği anlaşmalarının ve bununla birlikte 

kısa vadede karşılıklı yatırımların da önemli ölçüde artacağını 

öngörüyoruz. 



 

 

Ekonomi ve iş dünyası için rakamlar önemlidir. Ama ben bugün 

burada rakamların da ötesinde çok daha değerli bir heyecana tanıklık 

ediyorum ve bunun için mutluluk duyuyorum. Daha geçen hafta Suudi 

Arabistan iş dünyası ile Sayın Ticaret Bakanımızın ve Suudi Arabistan 

tarafında Belediye, Kırsal İşler ve Konut Bakanının teşrifleriyle iş forumu 

ve yuvarlak masa toplantısı düzenleyerek, her iki taraf için de çok faydalı 

anlaşmalar imzalamıştık. Aradan 1 hafta geçmesine rağmen bugünkü iş 

forumunda da bu heyecanın artarak devam etmesine tanıklık etmek beni 

ziyadesiyle memnun ediyor. 

2021 yılında karşılıklı dış ticaret hacmimiz 3,7 milyar $’a gerilemişti. 

Bir yıl içinde ticari ilişkilerimizi bakanlarımızın desteğiyle tersine çevirerek 

5,7 milyar $’a ulaştırdık. Hedefimiz en kısa sürede 10 milyar $’a ulaştıktan 

sonra bu rakamı 30 milyar $’a yükseltmek. Ticaret Bakanlığımız tarafından 

Suudi Arabistan’ın da üyesi olduğu Körfez İşbirliği Teşkilatı ile 

müzakereleri başlatılan Serbest Ticaret Anlaşması bunun için önemli bir 

imkân sağlayacaktır. 

İki ülke arasındaki ilişkimiz sadece ticaretten kaynaklanmıyor 

elbette. Aynı zamanda ortaklaşa yatırım ve üretim de yapıyoruz. 

Ülkemizde 1400’den fazla Suudi Arabistan firması Türk firmalarımız ile 

ortak yatırım ve üretim yapıyor. Bir amacımız da bu iş birliğimizi sadece 

kendi ülkelerimizde değil başta Afrika kıtası olmak üzere üçüncü ülkelerde 

de devam ettirmek.  

Türk firmalarımızın Suudi Arabistan’ın 2030 vizyonunun bir parçası 

olma arzusunu da hatırlatmak istiyorum. Bu konuda Türk firmalarının hız, 

kalite ve rekabetçiliği ne kadar başarılı olduğunu Suudi dostlarımız da çok 

iyi biliyor ve onlar bu konuda bize destek vermeyi arzu ediyorlar. Suudi 



 

 

Arabistan’ın 2030 vizyonuna ilave olarak, bizim de yeni yüzyıla dair 

küresel ekonomik güç olma vizyonumuz var. Her iki ülke vizyonu 

birbirlerini destekler nitelikte ve ben inanıyorum ki, iş birliklerimiz iki ülkenin 

de vizyonlarına ulaşmasında önemli bir etken olacak. 

Sözlerime bir Arap deyişi ile son vermek istiyorum. “Utlubul ilme 

min el mehdi ilel lehed” (أطلبوا العلم من المهد إلى اللحد ). Yani “Beşikten 

mezara kadar ilim aramak”. Öğrenmeye ve kendini daima geliştirmeye 

açık iki ülkenin iş dünyaları olarak, ticaret ve yatırım ilişkilerimizi 

geliştirmek için, ilimle ve yeniliklerle çalışmalarımızı sürdüreceğiz. 

Bu duygularla, başta Cumhurbaşkanımız Sn. Recep Tayyip 

Erdoğan, Suudi Arabistan Veliaht Prensi Sn. Muhammed Bin Selman ve 

Bakanlarımız olmak üzere programımıza katılanlara, altın sponsorumuz 

Çalık, gümüş sponsorlarımız Acarsan ve Kuzu, bronz sponsorlarımız 

Limak ile Demirören’e ve programda emeği geçen herkese teşekkür 

ediyor, saygılar sunuyorum. 

Nail OLPAK 

DEİK Başkanı 

 
 


